
PROTOKÓŁ Nr LIII/2018

z LIII Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 7 listopada 2018 r. od godziny 800 do 821 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego

w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1    

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza,

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

    Adam Smełsz - Inspektor ds. informatyki,

    Rafał Głyżewski - Podinspektor ds. promocji i rozwoju gminy.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie:

1) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2018 – 2030.

      4. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej  w Wyrzysku –

Pan Stefan Rymer. 

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  13

radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu. 

Nieobecni radni: Pan Grzegorz Ozimina i Pan Józef Jasik. 

Ad. 3 Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie:

1) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na  lata

2018 – 2030.
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Przewodniczący Rady powiedział,  że w związku z tym, iż w powyższej sprawie nie odbyły się

posiedzenia Komisji prosi o zapoznanie radnych z tematem. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiana dotyczy załącznika przedsięwzięcia

w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej.  Zmiana ta  nie  powoduje zmiany limitu w 2018 r.  jeżeli

chodzi o wydatki majątkowe ogółem ani limitu w roku 2019 jak również nie zmienia wyłącznych

nakładach  finansowych  do  tych  wydatków,  które  są  ujęte  w  załączniku.  Dokonywana  zmiana

dotyczy  zmiany  między  przedsięwzięciami.  Przedsięwzięcie  dotyczy  budowy  drogi  gminnej

w Falmierowie, gdzie zadanie zaplanowane jest na lata 2016 - 2019. Pani Skarbnik powiedziała,

że chodzi o wykonanie zadania w tym roku, ponieważ aby móc podpisać umowę z wykonawcą

na wykonanie  zadania  jest  zabezpieczenie  i  wystarczające  środki  finansowe na lata  2018-2019

ale ponieważ to zadania również jest  dotowane dotacją z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych

w wysokości 112.500,00 zł, aby otrzymać tę dotację zadanie powinno być zakończone i rozliczone

w tym roku. W związku z tym jest propozycja zwiększenia w roku 2018 limitu dla Falmierowa

o 275.000,00 zł, z jednoczesnym zmniejszeniem środków w roku 2019. 

O godz. 8:04 na salę obrad przybyli radny, Józef Jasik i radny, Grzegorz Ozimina. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy kontynuując powiedziała, że łączne nakłady pozostają takie

same,  w roku  2019  pozostanie  225.000,00  zł,  a  w  roku  2018  zwiększy się  do  887.500,00  zł.

Proponuje się zdjęcie w roku 2018 z zadania „Budowa drogi gminnej w Karolewie” gdzie w tym

roku jest 300.000,00 zł, zadanie było planowane w 2016 - 2018. Na rok 2019 nie były zaplanowane

żadne środki. Następnie Pani Grażyna Urbanek dodała, że można tak zrobić, ponieważ pomimo

ogłaszania kilku przetargów na budowę drogi w Karolewie nie wpłynęła żadna oferta i wiadomo,

że  w  tym  roku  nie  ma  szans,  aby  to  zadanie  było  rozpoczęte,  w  związku  z  tym  można

z przedsięwzięcia w roku 2018 zdjąć 275.000,00 zł i takie kwoty przenieść na 2019 r. Zmiana nie

powoduje zmiany w łącznych nakładach finansowych w wydatkach ani w łącznych limitach w roku

2018.  Jest  to  zmiana  między przedsięwzięciami.  Zmiana  ta  nie  powoduje  zmiany w budżecie,

ponieważ  zadania  te  są  w  jednym  dziale,  w  tym  samym  rozdziale  i  paragrafie.  Nie  ma

wyodrębnionego załącznika wydatków majątkowych,  znajduje się on w załączniku 3.  Nie będą

dokonywane żadne zmiany w budżecie.  Jedynie po podjęciu tej  uchwały jeżeli  będzie uchwała

w sprawie zmian w budżecie wówczas w uzasadnieniu zostanie zapisane, że zmiana ta dotyczyła

tych dwóch zadań zgodnie z dzisiejszą uchwałą jeżeli zostanie podjęta. 
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Radny  Zbigniew  Piotrowski powiedział,  że  Pani  Burmistrz  jest  w  trakcie  przygotowywania

prowizorium budżetowego na 2019 rok,  w związku z tym ma pytanie czy droga w Karolewie

zostanie ujęta w przyszłorocznym budżecie?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że droga w Karolewie znajduje się

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2019 i kwota, która dzisiaj będzie zdjęta zostanie

przeniesiona  na rok 2019.  Ze  względu na  to,  że  nie  ma  wykonawców na drogę  w Karolewie,

a jest dofinansowanie z FOGR-u na drogę w Falmierowie szkoda by było stracić 112.500,00 zł

dofinansowania.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że samo postępowanie jest dla niego logiczne natomiast  jest

to  jeszcze przez parę dni  jego okręg wyborczy i  uważa,  że zadań w gminie,  które nie  zostaną

wykonane jest dużo więcej, więc można było te pieniądze zdjąć z czegoś innego i to byłoby dla

niego  bardziej  zadowalające.  Natomiast  to  zadanie  w  wysokości  300.000,00  zł  można  było

przenieść jako środki nie wygasające z pewnością wykorzystane w przyszłym roku. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że nie można było tego zrobić jako środki nie

wygasające ponieważ jest to zadanie w WPF, można tak robić z zadaniami jednorocznymi. 

Radny  Stefan  Wełniak zapytał  czy  na  drogę  w  Karolewie  również  został  złożony  wniosek

o dofinansowanie z FOGR-u, czy wniosek był złożony tylko na drogę w Falmierowie, ponieważ

jeżeli były złożone dwa wnioski, a dofinansowanie otrzymano na jedną drogę to można mówić,

że jest to zasadne. Natomiast jeżeli wniosek został złożony tylko na Falmierowo to chciałby się

dowiedzieć dlaczego?

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że dofinansowanie zostało przyznane tylko na

drogę w Falmierowie w kwocie 112.500,00 zł. 

Radny Stefan  Wełniak powiedział,  że  pytał  czy na  drogę  do Karolewa również  został  złożony

wniosek o dofinansowanie?

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że był złożony tylko jeden wniosek. 

Radny  Grzegorz  Ozimina powiedział,  że  priorytetowo  powinno  się  rozpatrywać  drogę  do

Karolewa, ponieważ przewidywana jest przebudowa i remont drogi do Osieka. Jeżeli odstąpi się

teraz z kontynuowania drogi do Karolewa to będzie problem, ponieważ można powiedzieć, że jest

to taka mała obwodnica. Taki problem był przy budowie obwodnicy Wyrzyska gdzie ruch odbywał

się przez Kosztowo i  Dobrzyniewo. Radny powiedział,  że są dwa miesiące i należy skutecznie

szukać  i  nie  można  rezygnować.  Wręcz  odwrotnie  w  pierwszej  kolejności  zająć  się  tą  drogą,

ponieważ  przy  budowie  drogi  do  Osieka  była  by  to  alternatywa.  Gdyby  przygotowano  sobie

dodatkową  obwodnicę  w  porozumieniu  z  Powiatowym Zarządem Dróg  Wojewódzkich,  można

zyskać  w  perspektywie  długofalowej  idealną  długą  drogę  do  Osieka,  szczególnie  dla  sprzętu
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rolniczego i  na  łąki.  Radny dodał,  że  nie  powinno się  rezygnować.  To,  że  są  środki  na  drogę

w  Falmierowie  to  wszyscy  o  tym  wiedzieli  od  początku  roku,  ponieważ  były  przyznawane

maj-czerwiec 2018 r., a więc był czas na wcześniejsze przygotowanie się. Jest wiele innych zadań,

z których można było te pieniądze przerzucić, niekoniecznie naruszając tę drogę. Nie powinno się

odstępować z budowy drogi na Karolewie. Następnie powiedział, że uważa, że droga do Karolewa

jest bardziej priorytetowa niż droga w Falmierowie. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy powiedziała, że przetargi na drogę w Falmierowie rozpoczęły

się od lipca i było 6 przetargów, gdzie dopiero ostatni pozwolił wyłonić wykonawcę, aby zakończyć

to zadanie potrzebne są środki w roku 2018, aby nie utracić dotacji. Droga w Karolewie nie jest

inwestycją zdejmowaną, a przesuniętą. W tym roku nie zgłosił się żaden wykonawca, a poprzez to,

że jest ona w Wieloletniej Prognozie Finansowej pozwala dalej ogłaszać przetargi ponieważ mając

zadanie  w WPF można  to  czynić  dalej  i  zrealizować  w 2019  r.  Nawet  jeżeli  w  tym roku po

ogłoszeniu kolejnego przetargu zgłosi się wykonawca, to nie mając tego zadania zapisanego w roku

2019  nie  można  by  rozstrzygnąć  przetargu.  Przed  złożeniem  projektu  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej  do  zmiany w WPF w 2019  r.  jeżeli  dotyczy to  Karolewa  jest  0  i  to  pozwala  na

kontynuację tego zadania. 

Radny Piotr Kuna powiedział, że całkowicie zgadza się z przedmówcami. Rozumie, że zabrakło

pieniędzy i inwestycja była nie dofinansowana, ponieważ to się zdarza. Natomiast z tego co się

orientuje na Karolewo i Falmierowo były rozpisane przetargi. W WPF są zapisane pieniądze na

straż w Wyrzysku, gdzie nie było rozpisanego żadnego przetargu, więc dlaczego nie zdejmuje się

z tego pieniędzy, a z inwestycji, którą w każdej chwili można zrealizować. Następnie radny zapytał

co stoi na przeszkodzie aby nadal rozpisywać przetargi na drogę w Karolewie i doprowadzić ją do

skutku?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nadal rozpisywane będą przetargi

z  tym,  że  wykonawstwo na  drogę  w  Karolewie  można  wydłużyć  do  roku  2019,  dzięki  temu,

że pieniądze są przesunięte na rok 2019, tak jak powiedziała Pani Skarbnik w 2019 r. było 0. Teraz

jest  szansa,  że  gdy  zostanie  ogłoszony  przetarg  można  rozpisać  przetarg  z  wykonawstwem

np. do marca, kwietnia lub maja 2019 roku, bo są na ten cel zabezpieczone środki. Jeśli chodzi

o  OSP w  trakcie  jest  uzyskiwanie  pozwolenia  na  budowę  i  dlatego  nie  można  tego  zadania

umniejszyć bo kiedy będzie pozwolenie natychmiast będzie ogłaszany przetarg. 

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  przetarg  na  drogę  w  Falmierowie  został  ogłoszony,

a następnie zapytał czy są  znane wyniki?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  tak,  wygrała  firma  Emulex

Kalinowski z Stargardu, która zaproponowała ofertę na kwotę 846.367,40 zł. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy środki, które były dotychczas w budżecie zabezpieczały kwotę

wynikającą z przetargu?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  zabezpieczały  kwotę  będącą

w WPF-ie. 

Przewodniczący Rady zapytał czym się rożni WPF od budżetu?

Grażyna  Urbanek  –  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  budżet  jest  jednoroczny  natomiast  WPF

wieloletni.

Przewodniczący Rady powiedział, że mówi o budżecie na 2018 rok. Czy ta kwota zabezpieczała

wykonanie  tego  zadania?  Następnie  zapytał  jak  był  ogłoszony  przetarg  skoro  nie  było

zabezpieczenia środków w budżecie?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  przetarg  był  ogłoszony  bo

w budżecie była kwota 612.500,00 zł, a przetarg wskazał, że kwota jest wyższa. Dlatego jest ta

sesja,  aby  móc  podejść  do  zadania,  ponieważ  przetarg  pokazał,  że  kwota  jest  wyższa  od  tej,

która jest zabezpieczona w budżecie. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy w tej kwocie było wliczone dofinansowanie z FOGR-u?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że tak.

Przewodniczący Rady powiedział,  że to co jest  nie  wystarcza na zgłoszoną ofertę,  więc gdyby

Wysoka Rada nie dokonała zmian to przepadają środki  w FOGR-u. Następnie zapytał  jaki jest

termin wykonania tego zadania?

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  dokładnie  nie  pamięta  jaki  jest

termin realizacji. Droga będzie robiona w nowej technologi, na istniejącej podbudowie która zostaje

uzupełniona. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie ta Rada będzie rozliczała termin wykonania, ponieważ jest

on  bardzo  krótki.  Należy  sobie  życzyć,  aby  w  tym  terminie  zostało  to  wykonane.  Następnie

Przewodniczący Rady powiedział,  że  umowa będzie  pewnie  podpisana  w poniedziałek,  wtorek

a może nawet w piątek.  

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały.

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 11 głosami ,,za” podjęła uchwałę

Nr LIII/444/2018, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
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Ad. 4 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 8:21 Przewodniczący

Rady zamknął LIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska                 
podinsp. ds. obsługi rady gminy   
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